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BRMG.0012.129.2017/KSiB 
 

PROTOKÓŁ NR 64–19/2017 
 
Z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 27 listopada 2017 roku, a rozpoczęło się o godz. 16:00, w Sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Na stan 7 (siedmiu) członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu 
uczestniczyło 7 (siedem) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 
obrady, otworzył 64 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał 
zebranych i poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym 
drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w 
Gdańsku na 2018 rok – druk nr 1387. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku – druk nr 1374. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu prawa trwałego 
zarządu – druk nr 1378.  

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej 
spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o. o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 1373. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg publicznych, stref 
zamieszkania, stref ruchu i za przechowywanie tych pojazdów na koszt ich 
właścicieli – druk nr 1376. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Gdańska - druk nr 1379. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
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odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 
1380.  

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 1382. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 
pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której 
nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 1383.  

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe 
lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno – 
wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku – druk nr 1384. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

11. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na 
terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej – druk nr 1385. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

12. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ogłoszenia 
tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat 
dodatkowych i opłat manipulacyjnych – druk nr 1386. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

13. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1401. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
  

14. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1402. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

15. Omówienie wyników głosowania na projekty Budżetu Obywatelskiego 2018 r. 
Przedstawiają: Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale Promocji 
i Komunikacji Społecznej  
 

16. Stan realizacji projektów Budżetu Obywatelskiego 2017 r. 
Przedstawiają: Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w 
Wydziale Promocji i Komunikacji Społecznej  

 

17. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Następnie przewodniczący poinformował, że po sporządzeniu porządku posiedzenia 
do Komisji zostały skierowane do zaopiniowania projekty uchwał Rady Miasta 
Gdańska: 
 

• zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 
i deklaracji podatkowych – druk nr 1398. 

Przewodniczący zaproponował, aby projekt uchwały wprowadzić do porządku obrad 
i omówić w pkt 12A.      
                           
Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
6 za - jednogłośnie 
 

• zmieniająca uchwałę w sprawie warunków i trybu zwolnienia od podatku 
rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na których zaprzestano produkcji 
rolnej – druk nr 1399. 

Przewodniczący zaproponował, aby projekt uchwały wprowadzić do porządku obrad 
i omówić w pkt 12B.      
 
Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
5 za - jednogłośnie 
 

• zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w 
drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso – druk nr 1400. 

Przewodniczący zaproponował, aby projekt uchwały wprowadzić do porządku obrad 
i omówić w pkt 12C.      
 
Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
5 za - jednogłośnie 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia z przyjętymi zmianami. 
 
Głosowanie:  
5 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w 
Gdańsku na 2018 rok – druk nr 1387. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.431.2017). 
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Powiedziała: uprzejmie proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji 
Społecznej w Gdańsku w roku 2018. Kwota tej dotacji w przeliczeniu na jednego 
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uczestnika zajęć do integracji zawodowej i społecznej oraz jednego pracownika 
Centrum wynosi 1420 zł brutto. Dotyczy to ośmiu uczestników zajęć i dwóch 
pracowników. Kwota łączna na rok 2018 to jest 170 400 zł. Drugi rok z rzędu 
przeznaczamy tę kwotę na działalność Centrum w postaci uchwały przekazywanej 
bezpośrednio. Po to, żeby prowadzić takie Centrum Integracji Społecznej należy 
mieć wpis do rejestru prowadzonego przez Wojewodę. W Gdańsku taki wpis ma 
tylko jedna placówka. To jest Centrum, które działa przy Towarzystwie Pomocy im. 
Św. Brata Alberta w Gdańsku. Kwota, która objęta jest dofinansowaniem i 
projektem uchwały jest to nikła cześć kwoty, którą Centrum pozyskuje na 
prowadzenie działalności całorocznej. Zaplanowane w roku 2018 mają 215 osób, 
jako tych, którzy przez Centrum przejdą. Kwota budżetu całego to jest w granicach 
1 mln 900 tys. zł. Pozostałe środki są to środki pozyskiwane zewnętrznie. Wkład 
miasta to jest ta kwota, o której mówiłam te 170 tys. zł.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1387. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1387. (Opinia nr 64-19/307-85/2017).  
 

PUNKT – 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku – druk nr 1374. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.418.2017). 
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Powiedziała: uprzejmie proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą 
środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku. 
Przesunięcia tutaj są wyraźnie opisane w uzasadnieniu. Tam, gdzie mamy 
zmniejszenia w realizacji zadania wynikają one z analizy przeprowadzonej na stan 
składania wniosków o tym, iż te środki nie zostaną wykorzystane do końca roku. 
Natomiast uwzględniając to, iż na dofinansowanie do zaopatrzenie w przedmioty 
ortopedyczne i środki pomocnicze musieliśmy odmówić wnioskodawcom ze względu 
na brak środków, wszystkie te środki, które nam pozostają proponujemy 
przeznaczyć na dofinansowanie do zaopatrzenia. 30 zł dotyczy zwiększenia kwoty 
na szkolenia osób niepełnosprawnych oraz 23 430 zł na środki na podjęcie 

działalności gospodarczej lub wniesienia wkładu do spółdzielni socjalnej. Takie są 
potrzeby i chcielibyśmy te środki jak najpełniej wykorzystać, żeby nie musieć ich 
zwracać do Państwowego Funduszu.   
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1374. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1374. (Opinia nr 64-19/308-86/2017).  
 

PUNKT – 3 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu prawa trwałego zarządu – 
druk nr 1378. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.422.2017). 
 

Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedziała: Gdański Ośrodek Sportu jest jednostką bez osobowości prawnej i jak 
każda jednostka bez osobowości prawnej ponosi opłaty za trwały zarząd. Opłaty, 
gdzie środki finansowe na ich uiszczanie uzyskuje z budżetu miasta i odprowadza 
do budżetu miasta. Celem zmniejszenia tego przenoszenia i przekazywania środków 
finansowych na opłaty za trwały zarząd proponujemy udzielenie bonifikaty, aby 
zminimalizować wysokość tej kwoty. Jeśli chodzi o Gdański Ośrodek Sportu to 
będzie to trzecia uchwała Rady Miasta Gdańska. Propozycja wysokości bonifikaty za 
każdym razem jest taka sama czyli 99%. Z takich bonifikat skorzystały już Gdańskie 
Domy dla Dzieci, Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, Park Kulturowy Fortyfikacji 
Miejskich. Jest to dziesiąta już uchwała jeżeli chodzi w ogóle o uchwały dla 
jednostek nie posiadających osobowości prawnej. Dziękuję.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1378. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Halinę Płonkę – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Skarbu, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1378. (Opinia nr 
64-19/309-87/2017).  
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PUNKT – 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o. o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1373. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.417.2017). 
 

Pani Anna Nawra – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedziała: pan Prezydent wnosi o wyrażenie zgody na podwyższenie kapitału 
zakładowego spółce Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego w postaci aportu pod 
postacią prawa 10-cio letniej dzierżawy nieruchomości położonej w rejonie ul. Ku 
Ujściu. Wartość aportu to jest 4 233 000 zł. Teren leży w strefie produkcyjno – 
usługowej. Spółka GARG ma już potencjalnie zainteresowanych inwestorów. Jest to 
bardzo trudny teren położony na trudnym gruncie raz, że geologicznym, a dwa, że 
tam jest też dużo linii wysokiego napięcia, także teren trudny, niemniej jednak 
jest duża szansa, że GARG tą działkę zagospodaruje.       
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Zagospodarowanie tej działki to jest pod jakiś najem czy logistykę?  
 
Pani Anna Nawra – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
To jest produkcja elementów stalowych dla przemysłu stoczniowego.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1373. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Nawrę – przedstawiciela Wydziału 
Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 
0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 1373. (Opinia nr 64-19/310-88/2017).  
 

PUNKT – 5 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg publicznych, stref zamieszkania, 
stref ruchu i za przechowywanie tych pojazdów na koszt ich właścicieli – druk 
nr 1376. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.420.2017). 
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Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem.  
Powiedział: Co roku Minister Rozwoju i Finansów określa w swoim obwieszczeniu 
obowiązujący na przyszły rok, w tym wypadku na rok 2018, maksymalną stawkę 
opłat za usuwanie pojazdów z dróg i jego parkowanie. W związku z tym co roku 
Rada Miasta się odnosi do tej kwoty i w tym roku kolejny raz wnioskujemy o 
pozostawienie tej samej kwoty, co była w roku ubiegłym. Nie będę tu kwot 
wymieniał, ale jest troszeczkę niższa niż to maksimum, które podaje Minister. 
Różnica to jest 15 zł, 10 zł, itd. Na podstawie tego cennika odholowywane są 
pojazdy z paragrafu 130 czyli tzw. holowania administracyjne, powypadkowe, 
dokumenty, nietrzeźwi kierowcy w kategoriach samochody osobowe, ciężarowe, 
motocykle i później te samochody i pojazdy są odbierane przez właścicieli.  
   
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał ile takich operacji jest w 
ciągu roku?  
 
Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Do października tego roku za 10 miesięcy mamy 11 motocykli, 15 rowerów, 
samochodów do 3,5 t czyli osobowych można powiedzieć 778, 7 tirów powyżej 16 t. 
To są różne usterki, awarie i te samochody musza być odholowane. Łącznie z 
wrakami jest ok 1000 pojazdów w skali roku, przewożonych.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Samochody, które stoją w strefach płatnego parkowania, są nieużytkowane, czy 
zaniedbane, ale nie zniszczone i mają już dziesiątki mandatów poprzyczepianych 
do szyby czy mogą być odholowane? Jak to wygląda?  
 
Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Każdy przypadek musimy inaczej traktować, ponieważ pan mówi raczej o 
niewłaściwym parkowaniu, nie kwalifikuje się do wraku. Straż Miejska musi mieć 
kierowcę przy samochodzie, dlatego te karteczki to jest wezwanie do stawienia 
się. Nie można tego samochodu zabrać w tym momencie. To są niuanse przepisów, 
których ja tak szczegółowo nie znam. Ten paragraf, o którym przed chwilą 
mówiłem dotyczy artykułu 130, a to, o czym pan mówi to dotyczy niewłaściwego 
parkowania lub wraku. Wrak jest jasno określony.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli pod takie parkowanie nie ma takiej decyzji administracyjnej.  
 
Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Ani Policja nie może wystawić, ani Straż Miejska. Jeszcze chodzi tam o własność 
drogi. Jeżeli to jest w pasie drogowym to tak. Jeżeli jest poza pasem, na 
prywatnym terenie, często jest mowa o podwórkach, często jest mowa o terenach 
spółdzielni, właściciel terenu musi się ubiegać o to, żeby ten pojazd usunąć i 
trzeba najpierw dotrzeć do właściciela, bo właściciel może nas posądzić, że mu 
ukradliśmy mienie.  



8 

 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Kto jest właścicielem tego parkingu? Gmina czy podmiot prywatny?  
 
Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Nie wiem, o którym parkingu pani mówi.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
O tym, na który są odholowywane te auta. 
 
Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Taki parking wybiera gmina w przetargu i to jest prywatny podmiot, który świadczy 
nam usługę przechowywania tych pojazdów.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ta umowa opiewa na jakąś liczbę miejsc?  
 
Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Ponad 700 ściągnięto wozów. On może stać dzień, dwa i właściciel go zabiera.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dlatego pytam o umowę czy ona jest miesięczna? 
 
Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
To jest umowa na dwa lata zawarta. To jest parking pod estakadą koło Carrefoura. 
On tam mieści z 200 samochodów.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Jest umowa z jednym tylko parkingiem?  
 
Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Tak, z jednym parkingiem. Była kiedyż z czterema. Była konkurencja. Potem te 
parkingi rezygnowały. Nie spełniały warunków, bo muszą mieć i wysokość i wjazd, i 
takiego tira, żeby ściągnąć.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Miesięczna opłata?  
 
Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Nie powiem w tej chwili. Nieprzygotowany jestem na taką odpowiedź.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dobrze, oczywiście. Poproszę pisemnie.  
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Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Proszę. To co roku powtarzamy.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Albo na sesji uzupełnić.  
 
Pan Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Dobrze. Na sesji będzie pani Pińska to przedstawi. Panią radną interesuje umowa?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Kwota umowy miesięcznej, i do dyspozycji ile jest miejsc. Dziękuję. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1376. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Tadeusza Bukontta – Dyrektora Wydziału 
Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1376. (Opinia nr 
64-19/311-89/2017).  
 

PUNKT – 6 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska 
– druk nr 1379. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.423.2017). 
 

Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 
wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedział: w regulaminie poza zmianami typowo kosmetycznymi dodano definicję 
Gdańskich Usług Komunalnych i Portu Czystej Energii, czyli tych spółek, które w 
ramach gospodarki komunalnej w mieście realizują, bądź będą realizowały w 
przyszłości pewne zadania, zmieniono definicję przez usunięcie tam jednego z 
kodów, który jest tam niepotrzebny, bo dotyczy selektywnej zbiórki różnych 
odpadów. Dodano zapisy o warunkach utrzymania pojemników w odpowiednich 
stanach sanitarnych. Tego nie było. Wprowadziliśmy na czym to polega, jak często 
to ma miejsce jeżeli chodzi o utrzymanie w odpowiednim stanie sanitarnym. To są 
nowe zapisy. Dodano zapis o możliwości dowozu własnym transportem odpadów do 
PSZOK, czyli do punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych. Zmieniono 
operatora objazdowej zbiórki odpadów niebezpiecznych, którym był dotąd Zakład 
Utylizacyjny, a obecnie są Gdańskie Usługi Komunalne. Zmieniono właściciela 
strony internetowej Czyste Miasto Gdańsk. Był to GZDiZ, ale ze względu na te 
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zmiany, o których już też wcześniej rozmawialiśmy teraz będzie to Urząd Miejski w 
Gdańsku. To są wszystkie zmiany.      
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1379. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Sławomira Kiszkurno – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1379. 
(Opinia nr 64-19/312-90/2017).  
 

PUNKT – 7 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 
1380. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.424.2017). 
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 
wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedział: ze względu na zmianę faktu, iż organ zajmujący się gospodarką 
odpadami przechodzi z GZDiZ- tu do Urzędu Miejskiego, więc są to zmiany często 
tylko w nazewnictwie, zmiana adresów na przykład, związanych z Biurem Obsługi 
Klienta, które do tej pory było w ramach struktury GZDiZ, a teraz będzie w ramach 
struktury Urzędu Miejskiego Wydziału Gospodarki Komunalnej. Dookreślona została 
maksymalna częstotliwość mycia i dezynfekcji pojemników na poziomie minimum. 
Zostało wprowadzone to, że poza tym minimum właściciel nieruchomości może we 
własnym zakresie taką usługę wykonać. Ze zmian, które jeszcze są istotne to 
wymiana pojemników na nieruchomości limitowana tylko dla zamieszkałych 
nieruchomości. Dla niezamieszkałych pozostaje dalej bez limitu. Reszta zmian 
redakcyjnych, o których też mówiłem przed chwilą. To wszystko jeżeli chodzi o 
tzw. mały regulamin.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1380. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Sławomira Kiszkurno – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1380. 
(Opinia nr 64-19/313-91/2017).  
 

PUNKT – 8 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 1382. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.426.2017). 
 

Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 
wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedział: tutaj jest jedna zmiana i ona polega na tym, że od 1 stycznia 2018 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właściciele nieruchomości będą 
uiszczać na rachunek bankowy Urzędu Miejskiego w Gdańsku, a nie jak do tej pory 
GZDiZ i to wszystkie zmiany. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1382. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Sławomira Kiszkurno – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1382. 
(Opinia nr 64-19/314-92/2017).  

 

PUNKT – 9 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 
pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie 
zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 1383.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.427.2017). 
 

Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 
wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedział: ta uchwała wchodzi w życie z dniem 1 kwietnia 2018 r. Zmiana dotyczy 
ustalenia cen pojemników na nowe frakcje odpadów. Jak wiemy mamy 5 frakcji od 
1 kwietnia przyszłego roku. Ta uchwała zawiera stawki związane z odbiorem tychże 
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frakcji z nieruchomości niezamieszkałych. Jeśli chodzi o stawki są pewne różnice. 
Jeśli chodzi o system, gdzie zadeklarowałby właściciel nieruchomości 
niezamieszkałej odbiór odpadów zmieszanych to jest to zmiana przy najmniejszym 
pojemniku z 10 na 12 zł, przy 120 litrach z 14,60 zł na 16 zł. Czyli jest to pewna 
podwyżka jeśli chodzi o nieruchomości niezamieszkałe, ale jeśli na tych 
nieruchomościach niezamieszkałych zostanie zadeklarowane selektywne zbieranie 
odpadów i takowych odbiór to są to bardzo niewielkie różnice. Jeśli chodzi o 
frakcje typu metale i tworzywa sztuczne, papier, szkło to są to praktycznie 
groszowe, np. 20 groszy za pojemnik, 120 litrów 50 groszy, 240 litrów 90 groszy. Są 
to minimalne opłaty. Natomiast za resztkowe zmiana przy pojemniku 60 litrów jest 
z 4 zł na 4,40 zł, przy 120 litrach z 7,50 zł na 8,20 zł. Więc tutaj jest to niewielka 
różnica. Wprowadzamy dodatkowo system odbioru z nieruchomości zamieszkałej 
workowy. Czyli tam, gdzie nie będzie miejsca na wstawienie pojemników, przy 
małej produkcji odpadów będzie można odbierać i zbierać te odpady do worków.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał czy jest duża takich 
zgłoszeń obejmujący niezamieszkałe nieruchomości?   
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Mówimy o workach? Chciałbym w miarę dokładną liczbę podać. Przekażę pewną 
informację ile tych nieruchomości niezamieszkałych jest.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Na sesji poproszę.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Na sesję z całą pewnością będziemy tą informację mieli.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy zaistniała jakaś obniżka stawki w porównaniu do roku ubiegłego?  
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Dla nieruchomości niezamieszkałych została utrzymana jeśli chodzi o odbiór 
odpadów BIO czyli dzisiejszych mokrych, a w pozostałych jest minimalny wzrost.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Mam pytanie natury może nie do końca związane z uchwałą, ale z tym o co pytają 
ludzie, a mianowicie różnice od 1 kwietnia jaka jest między resztkowymi, a 
biodegradowalnymi. Wielokrotnie to pytanie czym one się różnią się pojawia. 
Nawet w kontekście tej reklamy w Radio Gdańsk, która się pojawia, która leci cały 
czas. Mieszkańcy pytają o to, że nie rozumieją do końca. Dla nich to jest jakby 
jedność. Może warto by było pójść z jakąś kampanią informującą co rozumiane jest 
przez co. Kiedy pierwszy raz wprowadzaliśmy selekcję to wtedy na stronach ZDiZ i 
czyste miasto się pojawiały co się przez co rozumie. Może i teraz warto z taką 
kampanią ruszyć?   
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Bierzemy to na pewno pod uwagę. We frakcji BIO nie zmieniamy nic. To znaczy 
odpad mokry, który był do tej pory zmienia nazwę na BIO. Więc jak sama nazwa 
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wskazuje są to odpady biodegradowalne. Resztkowe to są wszystkie te, które się 
nie mieszczą do pozostałych pojemników. To znaczy się nie nadają. Czyli są to 
odpady niezdefiniowane jeśli chodzi o metal, plastyk, papier, szkło czy BIO. 
Wszystkie pozostałe trafiają do pojemnika na odpady resztkowe. Oczywiście 
wielkie gabaryty, czy niebezpieczne tam nie trafiają, ale mówimy o tych typowo 
komunalnych, które w środowisku, w gospodarstwie domowym powstają. Więc 
oczywiście bierzemy to pod uwagę, bo resztkowe, BIO może się gdzieś kojarzyć …  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Panie dyrektorze można było jakąś inną nazwę nadać, bo resztkowe brzmi jak 
resztki. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ale to są zdecydowanie resztki. Generalnie nie ma innej nazwy. Ona jest w pewien 
sposób nadana odgórnie przez Ministerstwo. Wszędzie jest wskazywana ta nazwa 
jako najbardziej reprezentatywna. Pojawiała się i w niektórych miastach zostało 
wprowadzone pomimo pełnej selekcji zmieszana, bo tylko te dwie nazwy ze sobą 
konkurują w Polsce, czyli albo nazywamy to frakcją resztkową, albo zmieszaną. Dla 
nas zmieszana wprowadza w błąd, bo jeśli ktoś segreguje to na co zmieszana? To 
jest coś, co pozostaje po segregacji odpadów. Ministerstwo ostatnio i eksperci w 
tej dziedzinie wypowiadają się, że to jest błąd wprowadzenie tego nazewnictwa 
jeżeli chodzi o zmieszane. Resztkowe jest tak naprawdę jedyną formą. Takie 
pytania się pojawiają cały czas. My też na nie odpowiadamy, natomiast edukacja, 
informacja cały czas bezwzględnie.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy przez te tereny niezamieszkałe rozumiemy też ogródki działkowe? Czy one też 
wchodzą w skład tych terenów?  
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Generalnie z ogródkami jest różnie, bo niektóre ogródki nawet zadeklarowały … 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Już mówię do czego zmierzam. W Oliwie np. często na Żabiance są takie ogródki, 
które nie są ROD-ami. To są ogródki takie autonomiczne. Jak się dowiaduję w 
Wydziale Skarbu, różne takie pozostałości i często tam się skarżą mieszkańcy, że 
tam nie są wywożone śmieci, że śmieci są podrzucane pod bloki. Jak to jest 
uregulowane? Czy one powinny zgłaszać się?   
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ogródki deklarują różnie. Najczęściej jako niezamieszkałe, ale zdarza się, że jako 
zamieszkałe. Czasem nawet lepiej jest jak zadeklarują jako zamieszkałe, bo wtedy 
jest też normalnie odbierane BIO od nich zgodnie z systemem funkcjonującym w 
mieście. Natomiast rzeczywiście problem odpadów, szczególnie gałęzi drzew 
owocowych to się wokół ogródków i same ogródki się zgłaszają, to się najbardziej 
przewija. Jest jakimś wyzwaniem dla nas, żeby to w jakiś sposób okiełznać, 
ponieważ różne miasta różne rozwiązania wprowadzają. Natomiast rzeczywiście 
ogródki działkowe niekoniecznie we własnym zakresie to robią. Często to trafia 
poza ogrodzenie ogródków działkowych i nad tym pracujemy jak to rozwiązać.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Po pierwsze czy w myśl obecnych przepisów kompostowanie w ogródkach 
działkowych jest legalne, bo takie też dostałem pytanie, czy kompostowanie w 
ogóle jest legalne? Druga sprawa. U nas w Dolinie Radości powstaje taki problem, 
że wyrzuca się z ogródków działkowych rzeczy biodegradowalne, ale do lasu i 
podobno one stanowią duże zagrożenie dla samego lasu. Nie wiem, czy ten problem 
jest znany.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To jest prawda jeśli chodzi o zagrożenie. Jeżeli chodzi o wywożenie odpadów 
biodegradowalnych do lasu to na pewno jest to zagrożenie dla lokalnego 
ekosystemu. Są to zazwyczaj odpady takie nitrofilne, czyli podnoszą ph gleby i 
przez to powodują, że lasy iglaste, które są najczęściej w okolicy to pojawiają się 
tam gatunki, które zachwaszczają ten ekosystem, ponieważ zmieniają 
nienaturalnie ph. Natomiast jeśli chodzi o odpady i kompostowniki to odpady BIO 
jak najbardziej, odpady zielone można kompostować, absolutnie z wyłączeniem 
tych odpadów mięsnych itd. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Była propozycja stworzenia kampanii informacyjnej, więc mam nadzieję, że ona 
nie pochłonie kolejnych 500 tys. zł tak jak było to w przypadku jednodniowego 
pikniku.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
A ile może pochłonąć?   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
To było za całą kampanię, a nie za jeden dzień.    
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
W tym roku kampania, którą prowadzimy już od września, gdzie mamy też okres, 
gdzie jest sporo wydatków, ponieważ przygotowujemy też materiały już na przyszły 
rok to do końca grudnia pochłonie, nie przekroczy kwoty 600 tys. zł. Natomiast na 
cały przyszły rok mamy zaplanowane ok. 1,5 mln zł. Zaznaczam cały rok. Jest to 
wprowadzenie nowego systemu. Staramy się, żeby kompleksowo do jak największej 
ilości i odbiorców jeśli chodzi o wiek, jeśli chodzi o różnego rodzaju kryteria 
dotrzeć jednak z tym systemem, a jak wiemy ta zmiana czy uszczegółowienie tego 
systemu, dopracowanie jednak wymaga zmiany nie tylko fizycznej jeśli chodzi o 
podstawienie pojemników, ale, żeby był sens tej segregacji to trzeba z jednej 
strony dać dobrą informację, a z drugiej też nadzorować. Tym nadzorem i kontrolą 
będziemy chcieli się zająć w przyszłym roku i też dużo bardziej niż do tej pory 
kontrolować to jak jest zadeklarowane szczególnie jeśli chodzi także o 
niezamieszkałe gospodarstwa.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Rzeczywiście kampania 500 tys., a dla Reni Jusis 50 tys. zł. To mnie zdziwiło 
trochę.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Staramy się jak najoszczędniej. Wykorzystujemy zasoby własne jednostek 
współpracujących i bazujemy tutaj we współpracy.  
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Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1383. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Sławomira Kiszkurno – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 1383. (Opinia nr 64-19/315-93/2017).  

 

PUNKT – 10 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno – wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część roku – druk nr 1384. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.428.2017). 
 

Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 
wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedział: zmieniają się ceny pojemników, tym samym zmieniają się stawki opłat 
dla domków letniskowych wyliczane na ich podstawie i to jest jedyna zmiana jeżeli 
chodzi o tą uchwałę. Dodam, że to dotyczy naprawdę 7 do tej pory domków 
letniskowych, skala niewielka, natomiast taką uchwałę musimy podjąć.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1384. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Sławomira Kiszkurno – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie – 6 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1384. 
(Opinia nr 64-19/316-94/2017).  
 

PUNKT – 11 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta 
Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej – druk nr 1385. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.429.2017). 



16 

 

Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 
wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedział: druki deklaracji zmieniają się ze względu na zmianę systemu i przede 
wszystkim organu, czyli przejścia z GZDiZ do Urzędu Miejskiego zadań z tym 
związanych. Mamy nowe wzory deklaracji, a także w uchwale załączyliśmy stare 
druki deklaracji ze względu na fakt, że mogą być dokonywane korekty za lata 
ubiegłe. Ktoś mógł zapomnieć złożyć deklaracji i np. chce złożyć deklarację za rok 
2015 i musi to zrobić w oparciu o druk obowiązujący w tamtym czasie, stąd 
załączenie ich do tej uchwały. I to wszystkie zmiany.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1385. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Sławomira Kiszkurno – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1385. 
(Opinia nr 64-19/317-95/2017).  

 

PUNKT – 12 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ogłoszenia tekstu 
jednolitego uchwały w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy 
środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i 
opłat manipulacyjnych – druk nr 1386. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.430.2017). 
 

Pan Sławomir Kiszkurno - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 
wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedział: zgodnie z ustawą o ogłaszaniu aktów normatywnych mamy obowiązek 
ze względu na wprowadzane wcześniej zmiany, do uchwalenia tekstu jednolitego 
uchwały. Te zmiany to są zmiany z 23 maja 2013 r., 24 września 2015 r., 31 maja 
2016 r., 25 kwietnia 2017 r. Jest to uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu 
jednolitego, by była między innymi bardziej czytelna, a również, żeby spełnić 
obowiązek ustawowy.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1386. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Sławomira Kiszkurno – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 
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głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1386. 
(Opinia nr 64-19/318-96/2017).  
 

PUNKT – 12A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych – 
druk nr 1398. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.441.2017). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedziała: jest to projekt uchwały, która uaktualnia podstawy prawne i opłaty 
skarbowe Ordynacji Podatkowej, Ewidencji Podatników i Prawo Wodne, także we 
wszystkich objaśnieniach, główkach już występują zaktualizowane ustawy z 2017 
roku, jak również zmieniamy załączniki odnośnie zwolnienia, pojawia się nowy 
wiersz odnośnie żłobków i klubów dziecięcych, gdzie też musimy pokazać to 
zwolnienie z podatku od nieruchomości i słusznie, bo gdyby one nie były zwolnione 
to byśmy musieli dotacje, oczywiście zabezpieczyć wydatki po stronie wydatków i 
automatycznie byłoby dochodem miasta z tytułu podatku od nieruchomości, a tak 
one będą wykazane w zwolnieniu. Odnośnie Krajowego Zasobu Nieruchomości 
również w załączniku pojawia się taka pozycja, gdzie zwalnia się te nieruchomości. 
Wyliczyliśmy jaki to byłby uszczerbek gdyby te nieruchomości były opodatkowane 
na rządowy program Mieszkanie Plus i to jest kwota rzędu 30 tys. zł na rok, więc 
nieduża. Tak samo żłobki i kluby dziecięce gdyby były one opodatkowane to byłaby 
kwota 105 tys. zł odnośnie żłobków, natomiast pozostałe 14 tys. zł, także to jest 
niewielki uszczerbek. Także są to deklaracje i załączniki, które uaktualniają 
podstawy prawne i nowe zwolnienia.    
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeżeli chodzi o ten program Mieszkanie Plus to rzeczywiście niewielkie stopnie i 
niewielka cześć terenów jest temu dedykowana?  
   
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
To są nieruchomości Skarbu Państwa, potencjalne, do oddania w wieczyste 
użytkowanie, z dużą zniżką. Tak to zostało wyliczone.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1398. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, 
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pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1398. (Opinia nr 
64-19/319-97/2017).  

 

PUNKT – 12B 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie warunków i trybu zwolnienia od podatku rolnego gruntów gospodarstw 
rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej – druk nr 1399. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.442.2017). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedziała: to jest uchwała z 2002 roku, która obowiązuje, z tym, że z takim 
komentarzem, że praktycznie ona nie jest wykorzystywana. Nikt z tego nie 
skorzystał od 2002 roku. Jest to uchwała porządkująca, ponieważ jest napisane w 
uzasadnieniu zmiany organizacyjne. Już nie ma Wydziału Ochrony Środowiska. Jest 
Wydział Środowiska. Wydział Finansowy też podzielił się na dwa wydziały, gdzie 
jest Wydział Finansowy i Wydział Budżetu Miasta i Podatków. Stąd te uaktualniania.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1399. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1399. (Opinia nr 
64-19/320-98/2017).  

PUNKT – 12C 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa oraz 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk 
nr 1400. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.443.2017). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Powiedziała: do tej pory Izba Administracji Skarbowej czyli w nowym brzmieniu, 
dawnej Izba Skarbowa, była inkasentem. Natomiast w sytuacji, kiedy Izba 
rezygnuje z prowadzenia obsługi kasowej i będzie to zadanie zlecała podmiotowi 
zewnętrznemu na dzień dzisiejszy Izba nie wyraża zgody, żeby być takim 
inkasentem, a co do wyboru inkasenta pojawi się on prawdopodobnie w I kwartale i 
wtedy za porozumieniem dołożymy nowego inkasenta z ramienia Izby Skarbowej. 
Także wyłączamy Izbę Administracji Skarbowej.   
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Oni w ogóle nie będą prowadzili gospodarki obsługi kasowej. Chcą zlecić na 
zewnątrz poprzez wybór w formie ustawy o zamówieniach publicznych. Jak tamta 
firma wygra i się zgodzi na pobór opłaty to wtedy będziemy proponować.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chciałbym zapytać w sprawie uchwały jednej, bo rozmawialiśmy na Komisji w 
sprawie uchwały zwolnień z podatku i pani Skarbnik mówiła, że sprawdzicie 
państwo, przeanalizujecie tą uchwałę dotyczącą zwolnień w Porcie, które nie była 
wykorzystywana, czy moglibyśmy ją przekształcić. Czy może już się udało przy 
przygotowaniach do budżetu?    
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przyznam szczerze, że nie zrobiliśmy tego. Przepraszam bardzo. Zrobimy to. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1400. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1400. (Opinia nr 
64-19/321-99/2017).  

 

PUNKT – 13 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1401. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.445.2017). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1401. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 1 głosie 
przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 1401. (Opinia nr 64-19/322-100/2017).  
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PUNKT – 14 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1402. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 listopada 2017 r. – sprawa BRMG.0006.446.2017). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. Zapytał o CIT. Czy to dotyczy 
jednego podmiotu, czy po przejrzeniu całego roku jest taka tendencja? Czy jakiś 
duży podmiot?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mniejsze są wpływy z Lotosu, mniejsze są wpływy z Energii, mają jakieś odliczenia 
od podstawy opodatkowania. Szczegółów jeszcze nie znamy w roku 2017. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Te ponad 16 mln zł to jest wzrost podatków?  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Tak, wszystkich, per saldo. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Natomiast te 5 mln zł w prognozach CIT-u jaki to jest duży procent?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W ogóle jeżeli chodzi o podatek CIT to planowana kwota to jest 74 mln 500 tys. zł. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Proszę powiedzieć o tych przesunięciach. Z czego to wynika? Czy to jest kwestia 
braku decyzji na dofinansowanie projektów? Czy przedłużające się przetargi? Czy 
można to jakoś zgrupować? Czy są to różne sprawy?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Są to różne sprawy, ale myślę, że można je zgrupować. Przede wszystkim 
oczekiwanie na podpisanie umów na dofinansowanie. Z drugiej strony problemy w 
przetargach, czyli wielokrotnie powtarzane przetargi, albo przekroczenie kwoty, 
jakie my przeznaczamy na inwestycje. To kolejny powód na przesuwanie terminu 
realizacji. Trochę też wpadliśmy w pułapkę odtwarzania środków z lat poprzednich. 
Po prostu te środki się już tak skumulowały, że w sytuacji, kiedy rynek już nie jest 
tak łatwy jak był kiedyś po prostu już nie jesteśmy w stanie już wydatkować tych 
środków i stwierdziliśmy, że już nie ma sensu ich kumulować i powinny się znaleźć 
w tym roku, w którym jest możliwe wydanie ich, a nie trzymanie ich w budżecie. I 
biorąc pod uwagę to, że wydatki inwestycyjne w tym roku w części są finansowane 
z kredytów porozumieliśmy się z panią Skarbnik i poddaliśmy pomysł, żeby 
zrezygnować z tegorocznego kredytu i przesunąć środki właśnie nie na 2018 rok, ale 
na 2019 i 2020 przyjmując, że rok 2018 jest zbilansowany prawidłowo, policzony 
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zgodnie z harmonogramami tak jak sobie wyobrażamy, że będzie realizowany. Stąd 
taka propozycja.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
A ‘propos wiaduktu Biskupia Górka są informacje, że są oszczędności.    
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie zmniejszaliśmy tych oszczędności po przetargowych wcześniej. W zeszłym 
miesiącu zaproponowaliśmy państwu zmianę w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
polegającą na tym, że budowę parkingu, która nie jest dofinansowana ze środków 
unijnych wpisaliśmy odrębnie. Ona była uwzględniona w przetargu. Nie ruszając 
wydatków na sam wiadukt skorzystaliśmy z wolnych limitów w latach 2019-2020 na 
budowę parkingu. Ta nadwyżka była w budżecie 2017 roku i została w tej chwili już 
zmniejszona, ale wcześniej odpowiednie środki zabezpieczyliśmy w ramach limitów 
na inwestycje w latach kolejnych właśnie na budowę parkingu. Także przebudowa 
wiaduktu i budowa parkingu będzie realizowana przez jednego wykonawcę, ale 
będzie finansowana z dwóch odrębnych przedsięwzięć.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Mam jeszcze pytanie odnośnie skreślonej przez nas w tym roku Nowej Kartuskiej. 
Państwo deklarowali, że przy znalezieniu ewentualnie finansowania zewnętrznego 
przez Ministerstwo będziemy w stanie te środki przywrócić.     
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Wkład własny został przesunięty. Wkład własny w latach 2017 – 2018 został 
przeznaczony na inne inwestycje, ale Kartuska z WPF-u nie wypadła tylko ma 
finasowanie w latach 2019 – 2020. W przyszłym tygodniu będzie się odbywała 
konferencja w Warszawie i będziemy cały czas szukać źródeł finansowania na drogi. 
Nie wiem czy się uda z Kartuską. Jeżeli nie to po prostu będziemy czekać na 
oszczędności z innych projektów. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli na 2019 -2020 jest realizacja?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, o ile pamiętam 30 mln zł.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam się zapytać czy powstały zbiorniki retencyjne Osowa II, Jaśkowa Dolina i 
Strzelniczka.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Osowa II jest po przetargu. Jest w trakcie realizacji. Będzie realizowana w tym i 
przyszłym roku. Strzelniczka i Jaśkowa Dolina są przewidziane w ramach projektu 
odprowadzenia wód opadowych, czyli w projekcie unijnym. Strzelniczka będzie 
rozpoczęta w przyszłym roku. Jaśkowa Dolina nie pamiętam. Na pewno są teraz 
wykupy gruntów realizowane na przełomie tego i przyszłego roku, także ten projekt 
jest albo w przyszłym, albo kolejnym roku do realizacji. Ale jest uwzględniony i 
zbilansowany w ramach projektu unijnego, który w tym roku dostał 
dofinansowanie.  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W nowym WPF-ie jest w całości ujęte.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy powstało przedszkole na Jabłoniowej?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Jest realizowane i w przyszłym roku będzie oddawane.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy powstało w 2017 roku, bo zapowiedź była szkoła powstanie w 2018, 
przedszkole powstanie w 2017. Więc moje pytanie czy… Mam wypowiedź 
Prezydenta wydrukowaną. Podsumowując zadaję pytanie czy powstało?   
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Jest w trakcie realizacji.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Dobrze wiesz, że nie powstało.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam zapytać ile zostało wydanych pieniędzy na inwestycje w 2017 do tej pory 
i co udało się państwu zrealizować, bo tu słyszymy o przesunięciach, nie 
rozpoczęciach. Czyli tylko Palmiarnia ruszyła o czasie i idzie zgodnie z założeniami? 
Jaka kwota została przeznaczona na inwestycje? Do chwili obecnej.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wydatki majątkowe łącznie z dokapitalizowaniami 224 mln zł na koniec 
października. Samo dokapitalizowanie w tej kwocie stanowi 73 mln zł.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Było przeznaczonych 574 mln zł na same inwestycje z budżetu i była zapowiedź, że 
to nie jest jakieś wielkie założenie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pani radna, uprzedza pani punkt, o którym chciałem powiedzieć, że 22 listopada, a 
23 wpłynęło wykonanie budżetu za III kwartał i wtedy będziemy to omawiać. Zaraz 
ustalimy kiedy będziemy omawiać wykonanie.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Pytanie do pani dyrektor Kuś. Czy państwu jest znana sprawa możliwości wykupu 
terenu pod zbiornik Kartuska? Jest realizowany przy procesie budowy i 
zastanawiam się, czy już macie państwo jakieś informacje z GARG-u?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie mam wiedzy.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy ulegnie jakiemukolwiek przesunięciu realizacja Palmiarni w Oliwie, bo 
jesteśmy zaniepokojeni tym, że do końca listopada miała konstrukcja powstać, ale 
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niestety są opóźnienia i martwimy się o to, czy ta konstrukcja tymczasowa 
wytrzyma zimę.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Też się martwimy. Też poprosiliśmy Dyrekcję Rozbudowy Miasta Gdańska o 
przygotowanie analizy i oceny, czy ten system zabezpieczeń, który teraz jest 
zastosowany czy daje bezpieczeństwo przeżycia palmie. Dzisiaj rano zapytaliśmy o 
to, więc w środę powinniśmy wiedzieć, bo dzisiaj też rozmawialiśmy na temat 
przesunięcia terminu oddania Palmiarni z tego względu, że wykonawca 
zakwestionował konstrukcję. Projektant z kolei trzyma się swojej wersji. W 
związku z tym dzisiaj zdecydowaliśmy, że powołamy do oceny tego projektu 
specjalistów z Politechniki Gdańskiej. Oni ocenią tak naprawdę czy to, co zostało 
zaprojektowane jest prawidłowe. Jeśli trzeba będzie wzmocnić tą konstrukcję to 
po prostu zastanowimy się nad tym. To z kolei opóźnia zamówienie szkieł, 
ponieważ taka jaka będzie konstrukcja takie trzeba szkło zamówić. W związku z 
tym wykonawca wstrzymuje się do czasu rozstrzygnięcia niejednoznaczności oceny 
każdej ze stron.   
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1402. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 1 głosie 
przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 1402. (Opinia nr 64-19/323-101/2017).  

 

PUNKT – 15 
 

Omówienie wyników głosowania na projekty Budżetu Obywatelskiego 2018 r. 
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
W wyniku błędu programistycznego w programie do obsługi projektów budżetu 
obywatelskiego 2018 nieprawidłowo zostały zliczone punkty przydzielone przez 
11 414 mieszkańców Gdańska. Na konferencji prasowej 27 października i podczas 
spotkania z wnioskodawcami, spotkanie organizowaliśmy w Europejskim Centrum 
Solidarności 20 listopada, przedstawiciele firmy Implyweb odpowiedzialnej za 
obsługę tej części konsultacji budżetu obywatelskiego przyznali, że błąd w 
sumowaniu punktów i wyniki leży wyłącznie po stronie właśnie firmy Implyweb. 
Wynika to z błędu kody programistycznego, za który odpowiedzialni są właśnie 
pracownicy tej firmy. Od momentu potwierdzenia informacji, że wyniki głosowania 
na projekty do budżetu obywatelskiego są niepełne, czyli od 27 października tego 
roku podjęliśmy natychmiastowe działania w celu wyjaśniania całej tej sytuacji. Z 
jednej strony poprosiliśmy firmę Implyweb o przekazanie pełnych wyjaśnień wraz z 
kodem źródłowym tego błędu programistycznego i przekazaliśmy pismo z 
informacją o chęci przeprowadzenia audytu zewnętrznego w tej firmie. W związku 
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z potwierdzeniem tych informacji przez firmę o braku możliwości przekazania nam 
prawidłowych wyników głosowania 10 listopada przekazaliśmy pismo informujące o 
odstąpieniu od zapłaty wynagrodzenia za usługę głosowania oraz o odstąpieniu od 
całości umowy na usługę elektronicznego systemu w budżecie obywatelskim 2018. 
Ta umowa była podpisana na okres 2-letni. To, abyśmy mogli tą umowę 
wypowiedzieć też wynikało z zapisów umownych i musieliśmy się najpierw do nich 
zwrócić oficjalnie o to, żeby podali prawidłowe wyniki głosowania. W zawiązku z 
tym, że odpowiedzieli nam, że nie mają możliwości tego, aby nam podać 
prawidłowe wyniki głosowania było to podstawą do tego, abyśmy mogli 
wypowiedzieć umowę. Również zobowiązaliśmy firmę do przekazania pełnego 
obrazu maszyny wirtualnej z danymi z procesu obsługi budżetu obywatelskiego i 
usunięcie wszystkich danych osobowych z wszystkich nośników informacji, które są 
u nich wraz z pisemnym potwierdzeniem tych czynności. 16 listopada otrzymaliśmy 
od nich pismo o wykonaniu właśnie tych czynności. W związku też z obawami 
mieszkańców Gdańska o dane osobowe informuję, że sposób zbierania danych 
osobowych mieszkańców biorących udział w konsultacjach budżetu obywatelskiego 
było określone w umowę, którą Miasto Gdańsk zawarło z firmą Implyweb. W tej 
chwili firma nie posiada żadnych danych osobowych mieszkańców, które mogła 
przetwarzać wyłącznie w okresie trwania tej umowy.  
Jeżeli chodzi o samo podsumowanie głosowania, błąd w zliczaniu głosów 
występował od samego rozpoczęcia głosowania i w jego konsekwencji wyniki 
głosowania są niekompletne. Błąd wywołał mechanizm zabezpieczający go przed 
głosowaniem wielokrotnym na te same projekty. To znaczy, że mechanizm ten 
zadziałał źle i zablokował możliwość przyznawania tej samej liczby punktów dla 
dwóch czy więcej projektów bez względu na to czy był to projekt ogólnomiejski czy 
też projekt dzielnicowy. Jednocześnie błąd dotyczył tylko głosowania drogą 
elektroniczną, ale tą, którą dokonywaliśmy sami głosowania w punktach 
konsultacyjnych przebiegło poprawnie i tam w sposób właściwy zostały zliczone 
wszystkie głosy. Sam błąd nie blokował kart do głosowania tylko możliwość 
przyznawania tej samej liczby punktów dla dwóch lub więcej projektów. Zatem 
błąd mógł wystąpić w 26% wszystkich kart do głosowania.  
Jak to wygląda jak te punkty zostały niewłaściwie przydzielane? Przydzielaliśmy np. 
po 1 pkt osobno dla każdego z projektów dzielnicowych i oczywiście 1 pkt, bo tylko 
tyle można było dać na projekt ogólnomiejski, były kasowane 4 oddane głosy i 
został zapisany tylko jeden głos dotyczący jednego punktu i to było przypadkowe. 
Nie możemy określić który. Na pewno miało znaczenie to jaki projekt był 
wprowadzany do systemu, kiedy był zgłoszony. Czym szybciej był zgłoszony tym 
większe prawdopodobieństwo było tego, że ten pkt będzie tam przyznany. W 
sytuacji, kiedy były oddane 4 głosy na projekt dzielnicy, 1 na ogólnomiejski, czyli 
znowu 1 na dzielnicowy też jeden z tych projektów nie był policzony.  
Łącznie głosowało 44 655 mieszkańców Gdańska. 3207 jest to liczba osób, które 
głosowały w punktach do głosowania, tam, gdzie było to poprawnie wszystko 
zliczone.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chodzi o punkty do głosowania. Czy mógłby pan wyjaśnić czy u państwa były inne 
komputery czy inny system to obsługiwał? I skąd wiedza, że tam są dobrze 
policzone głosy i dlaczego tam błędu systemu nie było? Jaka jest różnica?   
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Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Różnica jest taka, że głosowania w punktach konsultacyjnych odbywały się z innego 
poziomu. To znaczy nie trzeba było tam wpisywać tego nr telefonu. Może inaczej. 
Osoba, która umożliwiała tam głosowanie może nie była administratorem, ale 
działała jakby z innego poziomu. To wszystko było właściwie zliczane. Natomiast 
niestety główne głosowanie, które odbywało się za pomocą urządzeń mobilnych czy 
ludzie głosujący w domu, czy w pracy czy w innych miejscach niestety tam nie było 
to zliczane poprawnie.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli były dwa systemy do głosowania?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Nie, to był jeden system do głosowania.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
W punkcie do głosowania nie trzeba było weryfikować numerem telefonu i on nie 
był zabezpieczony tym mechanizmem podwójnego dublowania, to co stworzyło 
problem. To było wyjaśnione na tym spotkaniu.  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
W punktach do głosowania osoby, które siedziały w punktach do głosowania nie 
musiała patrzeć, aczkolwiek osoba, która tam przychodziła głosować nie musiała 
podawać nr telefonu, nie musiał przychodzić ten sms, wystarczyło, że 
wylegitymowała się dokumentem tożsamości, więc to było to samo głosowanie z 
innego poziomu administrowania.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Problem stworzył mechanizm podwójnego dublowania.  
 
Pani Magdalena Olek – członek Komisji 
System ten sam, ale bez jednego modułu.  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Tak jakby nie implementowali go do tego modułu głosowania w mieszkaniach.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dlaczego?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
To jest pytanie do firmy dlaczego popełniła tego typu błąd.  
11 414 osób jest to liczba osób, u których ten błąd mógł wystąpić co nie znaczy, że 
wystąpił. Zapewne w większości osób tak. Oczywiście my nie wiemy tego czy 
osoba, która oddała 4 pkt na jeden z projektów dzielnicowych tego kolejnego 
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punktu 1 na jakiś projekt ogólnodzielnicowy nie oddała czy po prostu wynika to, że 
on został skasowany przez to, że był oddany pkt na projekt ogólnomiejski.  
Reasumując sposób zabezpieczenia danych osobowych był określony w tej umowie i 
z tym było wszystko w porządku. Przystąpiliśmy do działań zmierzających do 
przeprowadzenia audytu w firmie Implyweb. Przygotowujemy się do przygotowania 
dogłosowania, które przeprowadzi firma Asseco Systems S. A. Jest to firma, która 
przygotowywała cztery poprzednie edycje budżetu obywatelskiego. To znaczy 
pierwszą edycję przygotowywała ZOTO Bydgoszcz, natomiast później jak ona 
została wchłonięta czy włączona do firmy Asseco, natomiast cześć ludzi nadal, 
tych, z którymi współpracowaliśmy od samego początku tam pracuje.  
Na stronie internetowej gdansk.pl, po różnego rodzaju zapytaniach, w tym o 
dostępnie do informacji publicznej w terminach jakie wynikały z konieczności 
udzielenia tych odpowiedzi umieściliśmy zarówno umowę z firmą Implyweb, 
różnego rodzaju inne dokumenty, także w wyniku spotkania w ECS-ie ta firma 
Implyweb przygotowała ten moduł do sprawdzenia czy głosy zostały właściwie 
zliczone. Umowa z firmą jest wypowiedziana. My zapłaciliśmy tylko pierwszą 
transzę. Umowa była na 2 lata. Mówiąc o tym budżecie obywatelskim były dwie 
transze płatności. Pierwsza za poprawne wykonanie części związanej ze składaniem 
projektu i weryfikacji przez wydziały, jednostki. I druga dotycząca głosowania. Za 
pierwszą część zapłaciliśmy wcześniej, ponieważ nie mieliśmy żadnych zastrzeżeń 
co do tego. Natomiast za głosowanie nie zapłaciliśmy im ani złotówki i 
wypowiedzieliśmy tą umowę. Jeżeli chodzi o sprawy związane z ewentualnym 
odszkodowaniem czy może inaczej, z karami, które mielibyśmy nałożyć na tą firmę 
to wszystko jest do rozważenia, natomiast najpierw musimy zliczyć i poznać jakie 
koszty faktycznie Miasto Gdańsk poniesie w związku z koniecznością 
przeprowadzenia tej procedury dogłosowania. To wszystko będziemy wiedzieli w 
momencie, kiedy przeprowadzimy kampanię informacyjną, kiedy będziemy mieli 
już podpisaną umowę z firmą Asseco. Po zakończeniu tej części wszystkie te koszty 
zliczymy i będziemy się zastanawiali nad tym czy wystąpić na drogę sądową w 
stosunku do firmy Implyweb.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Czy są pytania do tej części?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Na jaką kwotę była umowa dwuletnia?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Nie pamiętam dokładnie, ale niespełna 80 tys. zł.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
I zapłaciliśmy ok połowy?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Zapłaciliśmy niecałe 20 tys. zł.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
To były 4 transze, bo umowa była na 2 lata. 
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Firma nie była ubezpieczona na wypadek takiego zdarzenia?   
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Firma nie była ubezpieczona.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czyli jeżeli nie będzie wypłacalna to nie odzyskamy pieniędzy?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Nie wiem, może egzekucja komornicza. Nie tylko my jako miasto Gdańsk mamy 
problemy związane z tym, że tak a nie inaczej opracowali ten system, panel do 
głosowania, ale myślę, że również i oni stracili zaufanie na rynku jeżeli chodzi o 
obsługę tego typu projektów.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Z innymi nie mieli problemów?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Twierdzą, że z innymi nie mieli problemów. Natomiast problem z nami był w 
związku z tym, że u nas był inny system przydzielania głosów, czyli było te 5 pkt. W 
innych gminach było po jednym.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ile w poprzednich latach takie przygotowanie do budżetu obywatelskiego nas 
kosztowało i ile dopłacimy za to zdarzenie?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Za to zdarzenie dopłacimy mówiąc o nowym programie jakieś 40 tys. zł. To znaczy 
dogłosowanie będzie kosztowało 39 tys. zł, a chyba tysiąc ten audyt. Razem ok 40 
tys. zł. Jest to kwota, która umożliwia nam dokonanie zakupu tej usługi z wolnej 
ręki. To znaczy nie przygotowywanie przetargów, nie wysyłanie zapytań 
ofertowych.   
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodniczącą Komisji 
To jest na dwa lata czy na rok?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Tylko na dogłosowanie. Na głosowanie w kolejnej edycji będziemy musieli zawrzeć 
osobną umowę. Trochę wpadliśmy w taką sytuację, że, ja staram się, żebyśmy byli 
jak najbardziej przejrzyści w tym wszystkim co robimy i w latach wcześniejszych 
nie było jeszcze zbyt dużo firm na rynku polskim, które oferowały tego typu 
program do głosowania. Wygrywała firma ZETO Bydgoszcz. Później wysyłaliśmy 
również tego typu oferty. Na szczęście firma ZETO, potem Asseco dawała najtańszą 
ofertę. Niestety w roku ubiegłym najtańszą ofertę złożyła firma Implyweb, która 
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jednak odpisując na nasze zapytania ofertowe spełniła wszystkie nasze wymagania, 
też legitymowała się jakimś doświadczeniem w przeprowadzaniu budżetu 
obywatelskiego w innych gminach. Krótko mówiąc zapytanie ofertowe, wybieranie 
najtańszej oferty, która jest w przetargach, innych rzeczach, są różnego rodzaju 
inne zapisy to spowodowało, że trafił się nam ktoś inny, tańszy na tamtą chwilę, bo 
w efekcie droższy. Natomiast straty wizerunkowe są chyba niepoliczalne.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Bardzo się cieszę, że nie bagatelizuje pan zdarzenia, bo i tak jesteśmy niechlubnie 
nazywani małą Sycylią, więc cieszy mnie pana stanowisko w tej sprawie. Dziękuję.    
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Na pewno nie bagatelizujemy. Robimy wszystko co jest możliwe, żeby 
przeprowadzić… Niczego nie zbagatelizowaliśmy. Mieliśmy pełne przeświadczenie o 
tym, że wyniki głosowania były przygotowane prawidłowo. Konferencja prasowa, 
którą zorganizował pan Roger Jackowski i poinformował mieszkańców o tym, że 
jakaś część głosów uciekła. My w odpowiedzi na to przygotowaliśmy naszą 
konferencję prasową mając cały czas przeświadczenie i informacje z firmy, że 
wszystko zostało policzone poprawnie łącznie z tym, że tamten system do 
weryfikacji tego, że wszystko zostało poprawnie zliczone robione przez te osoby 
prywatne z Gdańska nie był przygotowany właściwie. Niestety okazało się inaczej. 
Nie ukrywamy tego. Przyznaliśmy się do tego. Chcemy przygotować to 
dogłosowanie. Natomiast w momencie, kiedy ono będzie możliwe do przygotowania 
żeby było zrobione poprawienie. To znaczy my musimy mieć podpisaną umowę z 
firmą Asseco. Jak będziemy mieli podpisaną umowę z firmą Asseco to będziemy 
mogli poinformować gdańszczan, państwa radnych, wszystkich o tym, kiedy będzie 
się odbywało dogłosowanie, ale też musimy dać chwilę czasu na to, przynajmniej 
tydzień czasu na to, aby przeprowadzić kampanię informacyjną z jednej strony w 
Internecie, w radio, plakatami na terenie miasta Gdańska, ale także 
poinformowania tych wnioskodawców, te osoby, które nieskutecznie zagłosowały 
sms-owo o tym, że odbywa się dogłosowanie, kiedy, plus to, aby wnioskodawcy, 
którzy będą mieli jeszcze na to ochotę mogli przeprowadzić jakąś kampanię 
informacyjną czy zachęcającą do tego, żeby oddać głosy na ich projekty.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego pkt.    

 

PUNKT – 16 
 
Stan realizacji projektów Budżetu Obywatelskiego 2017 r. 
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Budżet Obywatelski 2017 roku opiewał na kwotę 14 mln zł. 11 mln 200 tys. zł na 
projekty dzielnicowe. 2 mln 800 tys. zł na projekty ogólnomiejskie. Łącznie do 
realizacji trafiło 91 projektów. 88 projektów dzielnicowych i 3 projekty 
ogólnomiejskie. Zdecydowaną większość tych projektów, tak jak to zawsze jest, 
dostała Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska. W następnej kolejności Zarząd Dróg i 
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Zieleni. Jeżeli chodzi o stan realizacji to te jednostki, które miały mniejszą liczbę 
projektów do realizacji takie jak np. Kino pod chmurką dla małego i dużego na 
kwotę 28 tys. zł to się zakończyło w miesiącu sierpniu. Innego rodzaju projekty 
miękkie również. Natomiast w przypadku np. Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych tam są trzy projekty: Ptasi raj. Wniosek jest nadal w procedurze 
ustalania zakresu realizacji. Tam było po weryfikacji 50 tys. zł na ten projekt. 
GZNK po prostu nie doszacował tego właściwie. Nie oszacował właściwie kosztów 
realizacji tego projektu. Po otrzymaniu jednej oferty na wykonanie wyszło, że to 
będzie kosztowało 122 tys. zł. Mają problem bardzo duży z tym, żeby się 
skontaktować i dogadać z panią wnioskodawczynią i to jest jeden projekt w 
przypadku GZNK, który przejdzie do realizacji na rok kolejny. Dwa kolejne 
projekty: jeden to jest Wieniawskiego wiata śmietnikowa. Termin zakończenia prac 
to 20 grudnia i tak samo wiata śmietnikowa zakończenie prac 20 grudnia.  
Jeżeli chodzi o projekty z Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni to wszystkie projekty, 
które do nich trafiły zostały zakończone w tym roku, przy czym jeden projekt 
przejście dla pieszych na ul. Ojcowskiej został ten projekt przekazany ten projekt 
do Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska i będzie uwzględniony w kompleksowej 
modernizacji ulicy, także projekty złożone do Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni 
wszystkie zostały zakończone w tym roku. Tych projektów było 15. Najwięcej 
projektów Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska, bo aż 64 projekty na kwotę 11 mln 
474 tys. zł. Na chwilę obecną zakończono realizację 15 projektów, 49 spośród nich 
jest w trakcie realizacji. Z tych 49, 32 przewidziano w całości do zakończenia w 
roku 2017 na kwotę 8 mln 589 tys. zł. Zwiększony on został o 532 tys. zł budżet. 
Natomiast niestety 17 projektów zostało zrealizowanych w zakresie dokumentacji 
projektowej, natomiast kontynuacja ich realizacji w zakresie samych robót nastąpi 
w roku 2018. Zaraz powiem jakie to są projekty. Dla tych projektów z kontynuacją 
w roku 2018 DRMG posiada zgody wnioskodawców na przesunięcie realizacji na rok 
kolejny. Również, to świeża informacja dotycząca Strzyży, że również także zgodę 
od wnioskodawcy w ostatnich dniach otrzymali. 
17 projektów powiem jakie to są projekty i powiem jakie są również przyczyny 
tego, że nie zostaną zrealizowane w tym roku. 
- remont chodnika ul. Sienna 1-26 – zakres jest powiązany z inwestycją GIWK-u, 
więc muszą się dogadać co do tego jakie będą remonty wykonywane w instalacji 
podziemnej i dopiero wówczas będzie wykonywany remont chodnika.  
- chodnik i schody dla ul. Kolejowej. Aż 5 postępowań do tej pory było zrobionych. 
Bezskutecznie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czyli nikt nie przystępuje? 
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Najwidoczniej. Chyba nikt nie przystąpił, bo w kolejnych mam wyjaśnienia, że były 
i przekraczały budżet, więc w takiej sytuacji nikt nie przystąpił. 
- Dom kultury tybetańskiej. Konieczność wejścia w działkę prywatną. Tam, o ile 
pamiętam, dotyczy działki należącej do spółki Copernicus, do szpitala i wiem, że 
tam są prowadzone rozmowy na temat jakiejś zamiany działek, aby pozyskać tą 
działkę i móc zrealizować ten projekt w pełnym zakresie.  
- Biskupia Górka. Miejska przestrzeń rekreacyjna. Zmiana zakresu i uzgodnień z 
Miejskim Konserwatorem Zabytków nastąpiła.  
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- Rewitalizacja placu przy Jana Pawła II – Meissnera. Porozumienie ze spółdzielnią 
mieszkaniową Rozstaje i partycypacja w kosztach z ich strony.  
- Ciemno i strasznie. Niewywiązanie się projektanta z terminem przekazania 
projektu technicznego. Są kary umowne dla wykonawcy. 
- Zagospodarowanie skweru przy Gospody. Dwa postępowania przekraczające 
kwotę projektu. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale chyba już wybrano. To jest chyba ten przy projektowanym wieżowcu i chyba 
się w końcu udało wybrać. 
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Widocznie to jest świeża informacja i mi tego nie przekazano. 
- Skwer Olsztyńska – zagospodarowanie dawnego boiska. Pierwsze postępowanie 
brak ofert, przeciągające się prace projektowe spowodowane dodatkowymi 
ustaleniami z GZDiZ i Gdańskimi Wodami, Energą Operator. 
- Trzy w jednym ul. Srebrniki. Postępowania przekraczające kwotę budżetu.  
- Budowa ciągu pieszego Jaworzniaków zbiornik Świętokrzyska II. Jedno 
postępowanie. Brak ofert.  
- miejsca postojowe przy ul. Hoene 6. Postępowanie razem z programem 
chodnikowym. Brak ofert.  
- Nowy Dom tuż za rogiem Schronisko Promyk, 
- Nowy Park na Przymorzu Małym, 
- Pierwszy w Gdańsku pomptruck, 
Trzy, dwa, jedno postępowanie. Wszystkie przekraczające budżet. 
- Jasieński park odwodnienie. Jedno postępowanie. Brak ofert.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czyli 17 DRMG i jeden GZNK?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Dokładnie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czyli 18 na 91?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Tak. Natomiast oczywiście jak zakończy się ten rok wystąpimy do tych jednostek z 
prośbą o informację znowu na temat stanu realizacji. Od jakiegoś czasu na 
Kolegium Prezydenta Miasta Gdańska również wszystkie jednostki realizujące 
projekty do budżetu obywatelskiego co kwartał musza przedstawiać informacje na 
temat stanu realizacji. Również będzie tak dotyczące tej edycji budżetu 
obywatelskiego i kolejnych również w przypadku tych realizacji 2-letnich, od 
przyszłego roku od marca czy od czerwca również będziemy wszystkie jednostki 
prosić o takie informacje i będą one przekazywane na kolegium, a to przede 
wszystkim chodzi o to, żeby te jednostki zmobilizować, żeby miały świadomość 
tego, że ktoś im patrzy na ręce i tych terminów mają dotrzymywać. Przy czym tak 
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jak tutaj się zdarza, że nie zawsze się to uda i nie jest to tylko bolączka miasta 
Gdańska. W innych miastach niestety też zdarzają się sytuacje, że projekty są 
niewłaściwie oszacowane, przetargi przekraczają budżet na dany projekt, czy nie 
zgłaszają się oferenci w związku z tym, że jest tyle ofert na rynku, że nie wszystko 
jest dla nich atrakcyjne.       
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Czy są pytania państwo radni? Wnioskodawca?  
 
Wnioskodawca Projektu Budżetu Obywatelskiego 
Zauważyłem obserwując na stronie internetowej DRMG, m. in. przetargi, że firmy 
strasznie zawyżają oferty jeżeli wiedzą, że to jest budżet obywatelski. I to jest 
nagminne. Jeżeli z nazwy w postępowaniu można by było wyłączyć samą nazwę 
budżet obywatelski jestem pewny, że kwoty byłyby o wiele niższe.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czyli w sensie takim, że uważają, że musimy je zrealizować.  
 
Wnioskodawca Projektu Budżetu Obywatelskiego 
Dokładnie. Jest np. projekt chodnika BO 2017 i firmy dają masowo kwoty 
zawyżone. Jeżeli można by było napisać bez BO 2017… 
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Skierujemy pismo z prośbą do DRMG, żeby w ogóle nie było informacji … to znaczy 
nie widzę powodu, dla którego miałaby być informacja, że jakiś projekt jest 
realizowany z Budżetu Obywatelskiego. Dla projektanta, dla wykonawcy nie ma to 
najmniejszego znaczenia, a rzeczywiście być może zawyżają, bo wiedzą, że 
musimy to zrobić. Efekt czasami jest pewnie taki, że albo są dokładane pieniądze, 
albo projekt jest ogołacany z części.     
 
Wnioskodawca Projektu Budżetu Obywatelskiego 
Mówię o własnym projekcie, gdzie kontaktowałem się z trzema firmami i każda 
gwarantowała, że w kwocie 100 tys. zł można wybudować, a najniższa oferta w 
przetargu wynosiła 190 tys. zł.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze można by było zwrócić DRMG uwagę, bo to na Żabiance, przy Gospody był 
taki problem, że były wysyłane zapytania do firm na dzień przed składaniem ofert i 
DRMG bardzo późno wysyłało takie zapytania ofertowe. 
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Jeżeli mogłabym się odnieść to mam wrażenie, że jest ogólnie problem i nie 
dotyczy tylko budżetu obywatelskiego. To jest to co zgłaszały nam szkoły 
wielokrotnie, jak one próbują coś zrobić same to jest taniej aniżeli jak robi to 
DRMG i idzie to przez przetarg czy zapytanie ofertowe. Myślę, że to jest ogólny 
problem takiej zmowy wykonawców. To jest problem wszystkich tych, którzy 
organizują przetargi czy sprawy związane z inwestycjami czy remontami. Ale mam 
wrażenie, że mamy ogólny problem z firmami budowlanymi, bo jest tak dużo ofert, 
że wszyscy są bardzo mocno zapracowani. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Od przyszłej edycji mamy budżet 2-letni, realizacja 2-letnia, więc będzie szansa, 
żeby nie być na musie jak w tej chwili. Czy są jeszcze jakieś pytania? Będziemy to 
oczywiście też, nie tylko przez Kolegium u pana Prezydenta, ale też monitorować 
na posiedzeniach Komisji, kolejne na przyszły rok także będę wpisywał. 

 
PUNKT – 17 

 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Kwestia terminów. 4 grudnia, czyli za tydzień planuję nasze coroczne posiedzenie 
dotyczące budżetu miasta. Ci, którzy byli w poprzednich latach wiedzą już, że to 
posiedzenie trwa ok 3,5-4 godziny. Więc pytanie do państwa jest takie czy 
rozpoczynamy tak jak w zeszłym roku o godz. 14-tej? Czy zaczynamy o godz. 15-
tej? Odpowiednio kończąc o 18-tej czy 19-tej. Czyli zaczynamy o 14-tej. Nie 
ograniczam państwu ilości zadawanych pytań. Omawiamy budżet pod kątem 
wszystkich wydziałów i jednostek miejskich, więc każdy dyrektor wydziału bądź 
jednostki stara się powiedzieć o swoich wydatkach i dochodach, a państwo macie 
możliwość zadawania pytań. Tak to wygląda. To jest w trzech blokach. W każdym 
bloku jest 5 czy 6 jednostek i zazwyczaj poświęcam ok 10 min na jedną jednostkę, 
a pomiędzy trzema blokami są przerwy po 5 min.  
Druga sprawa o to, co prosiła pani radna, 23-go czyli w czwartek wpłynęło 
sprawozdanie za III kwartał. Siłą rzeczy, żeby być poważnym i, żebyście państwo po 
trzech dniach nie omawiali tego na komisji, więc teraz pytam czy chcecie państwo 
to omówić za tydzień na posiedzeniu czy 11-go, kiedy mamy normalne posiedzenie 
z projektami uchwał? Taka jest moja propozycja na 11-go grudnia. Dobrze. Czyli za 
tydzień mamy budżet miasta od godz. 14-tej, a 11-go mamy standardowo od godz. 
16-tej z projektami uchwał. Za tydzień posiedzenie w Sali Herbowej 208. Dziękuję 
bardzo.   
 
Wobec braku dalszych spraw związanych z tym punktem Przewodniczący zamknął 
posiedzenie Komisji. 
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